

ပထမအကြိမ်ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဆဌမပုံမှန်အစည်းအဝေး ဒုတိယနေ့(၂. ၄. ၂၀၁၃)
ရက်နေ့တွင် သီပေါမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်
ဦးစိုင်းစိန်ဝင်း တင်သွင်းသည့် အဆိုဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ချက်များ

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ်(၁၂)ဖြစ်ပါတယ်။ သီပေါမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းစိန်ဝင်း၏ အဆိုတင်သွင်းဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းစိန်ဝင်း၊ သီပေါမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။ လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး ကိုယ်စိတ်နှစ်ဖြာ ကျန်းမာစေကြောင်း ဆုတောင်းမေတ္တာပို့သအပ် ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ သီပေါမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းစိန်ဝင်း ဖြစ်ပါတယ်။ “ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း မူးယစ်ဆေးဝါးများပေါများ ယုံ့နဲ့နေပါသဖြင့် လူငယ်များလွယ်ကူစွာ ရလွယ်သုံးစွဲနေပြီး လူငယ်များ၏ အနာဂတ်ဘဝကို ထိခိုက်နိုင်သလို ပြည်နယ်၏ ဂုဏ်သိက္ခာကို ညှိုးနွမ်းစေပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ မူးယစ် ဆေးဝါးများ ပပျောက်နိုင်ရေးအတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရမှ လေးနက်သော စီမံကိန်းဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ပါရန် တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆိုကို တင်သွင်းသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ရှမ်းပြည်နယ်တွင် မူးယစ်ဆေးဝါးများ ပေါများယုံ့နဲ့နေကြောင်း ကျွန်တော်တို့ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ အားလုံးလည်းသိရှိပြီး ဖြစ်ပါတယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်။ မူးယစ်ဆေးဝါးများ ပေါများ ရခြင်းသည် ရောင်းဝယ်သူများ ပိုမိုများပြားနေခြင်းလည်းဖြစ်သည်ဟု သုံးသပ်မိပါသည်။ မူးယစ်ဆေးဝါးများ ရောင်းဝယ်ရာတွင် လွတ်လပ်လွယ်ကူစွာ ရောင်းဝယ်၍ ရနေသည်လားဟု သံသယဖြစ်မိပါသည်။ ၂၀၁၂ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ ၆ ရက် က တောင်ကြီးမြို့တွင် မူးယစ်ဆေးဝါးတိုက်ဖျက်ရေး ဆွေးနွေးပွဲမှ တင်ပြခဲ့သည့် ကောက်နုတ်ချက်ပေါ် မူးယစ်ဆေးဝါး တိုက်ဖျက်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် အားနည်းချက် အသီးသီး ရှိခဲ့သည်ကို အစိုးရမှ သိရှိပြီးဖြစ်သည်ဟု ယုံကြည်ပါသည်။ မိဘပြည်သူများလည်း ကိုယ့်သားသမီးများ၏ ဘဝရှေ့ရေးကို မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့်ပတ်သက်၍ အင်မတန်မှ စိုးရိမ်ပူပန်နေကြပါတယ်။

၂၀၀၅ ခုနှစ်က ဘိန်းစိုက်ပျိုးမှုကို အနိမ့်ဆုံးသို့ လျှော့ချနိုင်ခဲ့သော်လည်း ၂၀၀၆ မှ စ၍ နှစ်စဉ် ဘိန်းစိုက်ပျိုးမှုနှုန်း တိုးပွားလာသည်။ ကမ္ဘာပေါ်တွင် အာဖဂန်နစ္စတန်ပြီးလျှင် ဒုတိယအများဆုံး ဘိန်း စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်သော နိုင်ငံဖြစ်လာပါတယ်။ ပြည်တွင်း၌ ဘိန်းအများဆုံး စိုက်ပျိုးသောဒေသမှာ ကျွန်တော်တို့ ရှမ်းပြည်နယ်ဖြစ်နေသည်ကို ဂုဏ်သတင်းကျော်ဇောနေပြီး ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၀ ရက်နေ့တွင် ထုတ်ဝေခဲ့သော 7 day news ဂျာနယ်တွင် ဖော်ပြထားပါတယ်။ အထူးသဖြင့် ရာမ၊ မူးယစ်ဆေးဝါးများ၊ လူထုကြားထဲမှာ ပေါများယုံ့နဲ့နေသောကြောင့် လူငယ်များလွယ်ကူစွာ ရလွယ်သုံးစွဲနေပြီး လူငယ်များ၏ အနာဂတ်ဘဝကို ထိခိုက်နိုင်သလို ပြည်နယ်၏ ဂုဏ်သိက္ခာကိုလည်း ညှိုးနွမ်းစေပါတယ်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ မူးယစ်ဆေးဝါးများ ပပျောက်နိုင်ရေးအတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရမှ လေးလေးနက်နက် အထူးစီမံချက်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ပါရန် မူးယစ်ဆေးဝါးများ ပပျောက်နိုင်ရေးအတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအား တိုက်တွန်း ကြောင်းအဆိုကို တင်သွင်းပါတယ်။ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်ခင်ဗျာ။

ဥက္ကဋ္ဌ။ အဆိုကိုထောက်ခံမည့်ကိုယ်စားလှယ် ရှိပါက ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပါ။

ဦးစိုင်းခမ်းကျော်၊ ကျောက်မဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁)။ လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ မူရင်းအဆိုရှင် တင်သွင်းသွားတဲ့ မူးယစ်ဆေးဝါးကိစ္စဟာ ကျွန်တော်တို့ ရှမ်းပြည်နယ်အတွက် အင်မတန်မှ အရေးကြီးလှပါတယ်။ ယခု ကျွန်တော်တို့ ကျောက်မဲမြို့နယ်

ရို ကျေးရွာတိုင်းမှာ မူးယစ်ဆေးဝါးကင်းစင်တဲ့ ရွာမရှိသလောက် ဖြစ်နေပါပြီ။ မူးယစ် ဆေးဝါးသုံးစွဲသူ၊ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသူများဟာ ကျေးရွာတိုင်းမှာ ရှိနေပါတယ်။ ထို့အတူပဲ မြို့ပေါ်ရှိ ရပ်ကွက်များမှာ လည်း မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲသူ လူငယ်များအမြောက်အမြား ရှိပါတယ်။ ဒီလိုတစ်မျိုးသားလုံးကို လူညွန့်တုံး စေတဲ့ ဤမူးယစ်ဆေးဝါးကိစ္စဟာ အင်မတန်မှ အရေးကြီးလှပါတယ်။ ဒါကြောင့် ဦးစိုင်းစိန်ဝင်းတင်သွင်းတဲ့ “ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း မူးယစ်ဆေးဝါးများ ပေါများပျံ့နှံ့နေပါသဖြင့် လူငယ်များလွယ်ကူစွာ ရလွယ် သုံးစွဲနေပြီး လူငယ်များ၏ အနာဂတ်ဘဝကို ထိခိုက်နိုင်သလို ပြည်နယ်၏ ဂုဏ်သိက္ခာကို ညှိုးနွမ်း စေပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ မူးယစ်ဆေးဝါးများ ပပျောက်နိုင်ရေးအတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရမှ လေးနက် သော စီမံကိန်းဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ပါရန် တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆိုကို ကျွန်တော် ကျောက်မဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၁)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းခမ်းကျော်မှ လှိုက်လှိုက်လှဲလှဲ ထောက်ခံ ပါတယ်။ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်က လက်ခံဆွေးနွေးရန် မသင့်ကြောင်း ဆုံးဖြတ်ပါက ယင်းအဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် မသင့်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌက ကြေညာခြင်း ။(သို့မဟုတ်)အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန်ဆုံးဖြတ်ပါက ဆွေးနွေးလိုသည့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ ရှိလျှင် အမည်စာရင်းတင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌက ကြေညာခြင်း။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ဦးစိုင်းစိန်ဝင်း တင်သွင်းသော အဆိုကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်(၁)ဦးက ထောက်ခံသွားပါတယ်။ အဆိုမှာ “ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း မူးယစ်ဆေးဝါးများပေါများ ပျံ့နှံ့နေပါသဖြင့် လူငယ်များ လွယ်ကူစွာ ရလွယ်သုံးစွဲနေပြီး လူငယ်များ၏ အနာဂတ်ဘဝကို ထိခိုက်နိုင်သလို ပြည်နယ်၏ ဂုဏ်သိက္ခာကို ညှိုးနွမ်းစေပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ မူးယစ်ဆေးဝါးများ ပပျောက်နိုင်ရေးအတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရမှ လေးနက်သော စီမံကိန်းဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ပါရန် တိုက်တွန်းကြောင်း” ဖြစ်ပါတယ်။ ၎င်းအဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သင့်/မသင့် လွှတ်တော်၏ ဆန္ဒရယူပါမယ်။ ၎င်းအဆိုကိုလက်ခံဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်က-

(သဘောတူပါသလားခင်ဗျား) (၃)ကြိမ်

အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သဘောမတူသည့် ကိုယ်စားလှယ်ရှိပါသလား ခင်ဗျား။

အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးဖို့ သဘောမတူတဲ့ ကိုယ်စားလှယ် မရှိတဲ့အတွက် ဦးစိုင်းစိန်ဝင်းရဲ့ အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်က သဘောတူကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

သီပေါမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းစိန်ဝင်း တင်သွင်းတဲ့ အဆိုကို ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၃ ရက်နေ့ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) မှာ ဆွေးနွေးပါမယ်။

ဆွေးနွေးမယ့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအနေနဲ့ အစည်းအဝေးရပ်နားတဲ့အခါ ဒီကနေ့ ညနေပိုင်းမှာ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ရုံး ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးထံ အမည်စာရင်းပေးသွင်းဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဆဌမပုံမှန်အစည်းအဝေး တတိယနေ့(၃. ၄. ၂၀၁၃)
ရက်နေ့တွင် အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးခြင်း

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ် (၁၂)ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ဦးစိုင်းစိန်ဝင်း သီပေါမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)၏ “ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း မူးယစ်ဆေးဝါးများ ပေါများ ယုံ့နှံ့နေပါသဖြင့် လူငယ်များလွယ်ကူစွာ ရလွယ်သုံးစွဲနေပြီး လူငယ်များ၏ အနာဂတ်ဘဝကို ထိခိုက် နိုင်သလို ပြည်နယ်၏ ဂုဏ်သိက္ခာကို ညှိုးနွမ်းစေပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ မူးယစ်ဆေးဝါးများ ပပျောက် နိုင်ရေး အတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရမှ လေးနက်သော စီမံကိန်းဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ပါရန် တိုက်တွန်းကြောင်း” ကို ဆွေးနွေးဖို့ အတွက် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် (၂)ဦးက အမည်စာရင်း ပေးသွင်း ထားပါတယ်။ အဆိုကို ဆွေးနွေးရန်အတွက် လင်းခေးမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းလွင်ကို ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းလွင်၊ လင်းခေးမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။ အားလုံးမင်္ဂလာပါခင်ဗျား။ လေးစားအပ် ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ အားလုံး ကိုယ်စိတ်နှစ်ပါး ကျန်းမာချမ်းသာကြပါစေလို့ ဆုမွန်ကောင်းတောင်းရင်း မေတ္တာပို့သအပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်ဦးစိုင်းလွင်၊ လင်းခေးမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် အနေနဲ့ မနေ့က သီပေါမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)က ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းစိန်ဝင်း တင်သွင်းသွားတဲ့ အဆိုဖြစ်တဲ့ “ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း မူးယစ်ဆေးဝါးများ ပေါများယုံ့နှံ့နေသဖြင့် လူငယ်များ လွယ်ကူစွာ ရလွယ်သုံးစွဲပျက်စီး၊ လူငယ်များ၏ အနာဂတ်ဘဝပျောက်ဆုံးစေနိုင်သလို ပြည်နယ်၏ ဂုဏ်သိက္ခာကို ညှိုးနွမ်းစေနိုင်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ မူးယစ်ဆေးဝါးပပျောက်ရေးအတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရမှ လေးနက်သော စီမံကိန်းဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ပါရန် တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆိုနှင့် ပတ်သက်ပြီးတော့ ဆွေးနွေး တင်ပြသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့်ပတ်သက်ပြီး ဆိုးကျိုးတရားဖြစ်ပေါ်နိုင်မှု အခြေအနေများကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး သိရှိကြပြီးဖြစ်သဖြင့် အထူးရှင်းလင်း ဆွေးနွေးခြင်းမပြုပဲ မူးယစ် ဆေးဝါးအန္တရာယ် ကြိုတင်ကာကွယ် ဟန့်တားမှု၊ စစ်ဆေးဖော်ထုတ်မှုစတဲ့ လုပ်ငန်းဆိုင်ရာများကိုပဲ ဦးတည် ဆွေးနွေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် ပတ်သက်ပြီးတော့ မူးယစ်ဆေးဝါး ရောက်ရှိလာအောင် စိုက်ပျိုးမှုကအစ ထုတ်လုပ်မှု၊ သယ်ဆောင်မှု၊ ရောင်းဝယ် ဖောက်ကားမှုနှင့် နောက်ဆုံး သုံးစွဲမှုဆိုတဲ့ အခြေ အနေအရပ်ရပ် အားလုံးကို လျော့နည်းပပျောက်ချုပ်ငြိမ်းသွားဖို့အတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် မူဝါဒများ၊ လုပ်ငန်းစဉ်များ ချမှတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသလို ကျွန်တော်တို့ရဲ့ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအနေနှင့်လည်း မူးယစ်ဆေးဝါး တိုက်ဖျက်ရေးနဲ့ပတ်သက်လို့ သက်ဆိုင်ရာ ခရိုင်၊ မြို့နယ်၊ အောက်ခြေအဖွဲ့အစည်းများ အဆင့်ဆင့်သို့ အမိန့်ညွှန်ကြားချက်များ ထုတ်ပြန်ဆောင်ရွက်ပြီး ကြီးကြပ်ကြပ်မတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီး အရေးယူမှုများရှိနေတာကို ယုံမှားသံသယမရှိ ယုံကြည်ပါကြောင်း တင်ပြအပ်ပါတယ်။

အဆိုရှင် ဦးစိုင်းစိန်ဝင်းရဲ့ အဆိုတင်သွင်းချက်ဖြစ်တဲ့ မူးယစ်ဆေးဝါး ပပျောက်ရေးအတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရရဲ့ လေးနက်သောအစီအစဉ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်သင့်ကြောင်းအဆိုဟာ မူးယစ်ဆေးဝါး တိုက်ဖျက်ရေးနှင့် ပတ်သက်လို့ သက်ဆိုင်ရာ အစိုးရ သက်ဆိုင်ရာအစိုးရတို့က သိုက်သိုက်ဝန်းဝန်း၊ ဖိဖိစီးစီး၊ အားကြိုးမာန်တက် ဆောင်ရွက်မှုမရှိဟုရည်ရွယ်ဆိုလိုခြင်းမဟုတ်ဘဲ အစိုးရ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့အစည်း အဆင့်ဆင့်တို့ရဲ့ မူးယစ်ဆေးဝါးတိုက်ဖျက်ရေး အမိန့်ညွှန်ကြားချက် စီမံချက်များပါအတိုင်း ကြပ်ကြပ်မတ်မတ် ဆောင်ရွက်နေတဲ့ကြားထဲမှပင် ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း မူးယစ်ဆေးဝါးများ ပေါများယုံ့နှံ့နေမှု၊ ရောင်းဝယ်

ဖောက်ကား သုံးစွဲသူများ တိုးပွားနေမှု၊ မူးယစ်ဆေးဝါးတိုက်ဖျက်ရေးလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာတွင် အားနည်းချက်များ ရှိနေခဲ့သည့်အတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရမှ မူးယစ်ဆေးဝါးတိုက်ဖျက်ရေးအတွက် ပိုမိုကောင်းမွန် ထိရောက်သောလုပ်ငန်းအစီအမံဖြင့် အလေးအနက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားနိုင်ရေးကို ရည်ရွယ်တင်သွင်းသော အဆိုဖြစ်ကြောင်း ကျွန်တော်အနေနဲ့ နားလည်ခံယူမိပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် ပတ်သက်ပြီး စိုက်ပျိုးမှု မရှိရလေအောင် ဘိန်းအစားထိုးသီးနှံများ စိုက်ပျိုးဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ ဘိန်းခင်းများဖျက်ဆီးခြင်း၊ မူးယစ်ဆေးဝါးများသယ်ဆောင် ရောင်းဝယ်ဖောက်ကား သုံးစွဲသူများအတွက် ထောက်လှမ်းသတင်းရယူ စစ်ဆေးဖော်ထုတ်ခြင်း အမြဲမပြတ်ဆောင်ရွက်နေသည့် ကြားထဲမှပင် ရှမ်းပြည်နယ်၏ ဘိန်းစိုက်ပျိုးမှု အများဆုံး ဒေသဖြစ်ရခြင်း၊ မူးယစ်ဆေးဝါးကို လူငယ်ထုများအတွင်း လွယ်ကူစွာ ရရှိနိုင်သည်ဆိုတဲ့နေရာမှာ ကျွန်တော် အထက်က တင်ပြခဲ့တဲ့ မူးယစ်ဆေးဝါးတိုက်ဖျက်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်များမှာ အဘက်ဘက်မှ ထိရောက်စွာ ဟန့်တားဆောင်ရွက်နိုင်မှု အားနည်းချက်ရှိခြင်းကို ငြင်းကွယ်၍မရနိုင်ကြောင်း ဖော်ပြနေတာကို တွေ့ရပါတယ်။ စီမံချက်များ ရေးဆွဲထားရှိနေရုံ၊ ညွှန်ကြားချက်များ ထုတ်ပြန်ထားရှိရုံ၊ အဆင့်ဆင့်ကြီးကြပ် ကွယ်ကဲ ဆောင်ရွက်လျက် ရှိနေပါသည်ဆိုရုံမျှဖြင့် မူးယစ်ဆေးဝါးကို ပိတ်ပင်ဟန့်တားကာကွယ်နိုင်သောအခြေအနေသို့ မရောက်ရှိနိုင်သေးကြောင်းကို မြင်တွေ့ရတာဖြစ်ပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ မူးယစ်ဆေးဝါး ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားမှုဟာ အဓိကအားဖြင့် ကိုယ့်အကျိုးကိုသာကြည့်သော စီးပွားရေးသမားများ၏ ဝိသမလောဘကြောင့် ဖြစ်လာရခြင်း ဖြစ်သည်။ လောဘသားတို့ရဲ့ ရည်မှန်းချက်ပန်းတိုင်ရှိရာ ငွေကြေး အမြတ်အစွန်းများရရှိရေးအတွက် ငွေကြေးကိုလမ်းခင်းပြီးတော့ ကျော်လွှားဖြတ်သန်းသွားဖို့ ဝန်မလေးတာ ကိုလည်း တိုက်ဖျက်ရေး လုပ်ငန်းအစီအမံ ပြန်လည်ရေးဆွဲတဲ့အခါမှာ ထည့်သွင်းစဉ်းစားဖို့ လိုအပ်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် မူးယစ်ဆေးဝါးတိုက်ဖျက်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်း များကို နိုင်ငံတော်အစိုးရရဲ့ ရည်မှန်းချက်များ နှင့်အညီ စီမံချက်များပါအတိုင်း ဆောင်ရွက်နေခြင်း၊ အောက်ခြေ အဆင့် အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့များသို့ ညွှန်ကြားသတ်မှတ်လျက်ရှိခြင်း၊ စုံစမ်းဖော်ထုတ်စစ်ဆေးရေးယူ ဆောင်ရွက် မှုများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိနေပါသည်ဟု ဆိုသော်လည်း လက်ရှိဆောင်ရွက် နေသော လုပ်ငန်းစီမံချက်များ၏ အားနည်းချက်၊ အားသာချက်များကို ပြန်လည်သုံးသပ်ကာ အဘက်ဘက်မှ လုံခြုံကောင်းမွန်သော လက်တွေ့ ကျကျနဲ့ ထိရောက်သော နည်းလမ်းများနှင့် ဆောင်ရွက်နိုင်သည့် ရှမ်းပြည်နယ်မူးယစ်ဆေးဝါးတိုက်ဖျက်ရေး လုပ်ငန်း စီမံချက်ကို ရေးဆွဲစီစဉ်ဆောင်ရွက်သင့်ပါကြောင်း တင်ပြရင်းနဲ့ သီပေါမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းစိန်ဝင်းရဲ့ အဆိုအားထောက်ခံတင်ပြ ဆွေးနွေးလိုက်ရပါတယ်။ အားလုံး ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ဆက်လက်ပြီး မိုင်းတုံမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းဝင်းမြတ်ဦး ဆွေးနွေးဖို့ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းဝင်းမြတ်ဦး၊ မိုင်းတုံမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)။ လေးစားအပ်တဲ့ လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် တစ်ကွ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဧည့်သည်တော်များကို မင်္ဂလာပါလို့ နှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ မိုင်းတုံမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းဝင်းမြတ်ဦးဖြစ်ပါတယ်။ သီပေါမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းစိန်ဝင်း တင်သွင်းသော မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် ပတ်သက်တဲ့ အဆိုကို ထောက်ခံဆွေးနွေး သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီး ခင်ဗျား။ မူးယစ်ဆေးဝါးဟာ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံကို အဓိက ခြိမ်းခြောက်နေတဲ့ ရန်သူ ဖြစ်တယ်ဆိုတာ ဘယ်သူမှ ငြင်းဆိုလို့မရပါဘူး။ မူးယစ်ဆေးဝါးဟာ သုံးစွဲရန် လွယ်သလောက် ထုတ်လုပ်ရန် အင်မတန်မှ ခက်ခဲပါတယ်။ မူးယစ်ဆေးဝါးကို လမ်းဘေးမှာ အများသူငါသွားလာနေတဲ့ နေရာတွေမှာ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်လို့ မရနိုင်ပါဘူး။ မူးယစ်ဆေးဝါးကို လုံခြုံစိတ်ချရတဲ့ ဒေသတွေမှာ လျှို့ဝှက် စိုက်ပျိုး ထုတ်လုပ်မှသာ ရနိုင်မှာပါ။ ဒါကြောင့် သာမန်အရပ်သားတစ်ယောက်အနေနဲ့ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ် ဖို့ဆိုတာ အင်မတန်မှ ရာခိုင်နှုန်းနည်းပါးပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံတော်အစိုးရနဲ့ အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး ယူထားတဲ့ အချို့သော အဖွဲ့အစည်းတွေ၊ နိုင်ငံတော်အစိုးရနဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးယူထားတဲ့ အချို့သော အဖွဲ့အစည်း တွေ၊ အချို့သော ပြည်သူ့ စစ်တွေ၊ အချို့သော နယ်ခြားစောင့်တပ်တွေ ထိန်းချုပ်ထားတဲ့ ဧရိယာဒေသတွေမှာ သာ ၉၀%ကျော်သော မူးယစ်ဆေးဝါးတွေကို စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်နေတယ်ဆိုတာ သတင်းဋ္ဌာနတွေမှာ အကြိမ်ကြိမ် တွေ့မြင်နေရပါတယ်။ သတင်းဆိုတာ တစ်ခါတစ်လေမှသာ ထုတ်ဖော်တဲ့သတင်းတွေမှာ မှားတတ်ပေမဲ့ အကြိမ်ကြိမ်အခါခါ ပေါ်လာတဲ့ သတင်းတွေဟာ မှန်ကန်ဖို့ ရာခိုင်နှုန်း အင်မတန်များပါတယ်။ ၎င်းကိစ္စတွေကို ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံရဲ့ တာဝန်ရှိ အဖွဲ့အစည်းတွေကလည်း သိရှိပြီးဖြစ်နေပါလိမ့်မယ်။ မသိဘူးလို့ ငြင်းဆိုရင်တော့ ဒါဟာမသိချင်ယောင်နေတာပဲ ဖြစ်ပါလိမ့်မယ်။

မူးယစ်ဆေးဝါး စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုတွေ ရှိနေလို့ ရောင်းတဲ့လူတွေရှိနေ၊ ရောင်းတဲ့လူတွေ ရှိနေလို့ စားသုံးတဲ့သူတွေ ရှိနေတာဖြစ်ပါတယ်။ မူးယစ်ဆေးဝါး ရောင်းချသူတွေကို သက်ဆိုင်ရာ ရဲတပ်ဖွဲ့တွေကို သွားပြီးတော့ သတင်းပေးလို့ ရှိရင်လည်း ၎င်းတို့စားဖို့ ခွင့်ဖန်တီးပေးသလို ဖြစ်နေပါတယ်။ ကျွန်တော် လွှတ်တော်မလာခင် ကျွန်တော့်မိတ်ဆွေတစ်ယောက်က ကျွန်တော့်ကို လာရောက်တိုင်ပင်ပါတယ်။ သူတို့ ဒေသမှာ မူးယစ်ဆေးဝါးတွေကို ရဲတပ်ဖွဲ့တွေက လိုက်ပြီးဖြန့်နေတယ်တဲ့။ အဲဒါကို ဘယ်လိုလုပ်ပြီး တိုင်ကြား မလဲ ကျွန်တော်တို့အရပ်သား ပြည်သူတွေက လုပ်ရင်တော့ ရဲကိုသွားတိုင်ရတယ်။ ရဲကိုယ်တိုင်က လုပ်နေ တော့ ဘယ်သူ့ကို သွားတိုင်ရမလဲဟု ကျွန်တော့်ကို လာမေးပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ အဲဒါကို ဓါတ်ပုံ ရအောင်ရိုက်ထားပါလို့ သူ့ကိုအကြံပေးခဲ့ပါတယ်။

မူးယစ်ဆေးဝါး ဖမ်းဆီးမယ်ဆိုရင် ဒေသခံရဲကိုလည်း အသိပေးလို့ မရပါဘူး။ သူတို့ကို အသိပေး လိုက်တာနဲ့ သတင်းဖောက်ပြီးသား ဖြစ်နေပါတယ်။ ဒါဆိုရင် မူးယစ်ဆေးဝါးမိဖို့က အင်မတန်မှ ရာခိုင်နှုန်း နည်းပါးသွားပါပြီ။ မူးယစ်ဆေးဝါး သုံးစွဲမှုတွေဟာ ကျောင်းနေအရွယ်ကလေးတွေ မကဘဲ၊ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်း အတော်များများမှာလည်း သုံးစွဲလာနေတာတွေ့ရပါတယ်။ ဒါတွေကို အချိန်မီတားဆီးနိုင်ခြင်း မရှိပါက ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံရဲ့ အနာဂတ်လူကြီးတွေဖြစ်လာမယ့် လူငယ်တွေရဲ့ဘဝကိုလည်း မတွေးဝံ့စရာပါပဲ။ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများမှာလည်း မိသားစုပြဿနာတွေ၊ အဂတိလိုက်စားမှု ပြဿနာတွေ မလွဲမသွေကြုံတွေ့ ရမှာပါ။ ဒါကြောင့် ကျွန်တော် သီပေါမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းစိန်ဝင်း တင်သွင်းသော “ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း မူးယစ်ဆေးဝါးများ ပေါများပျံ့နှံ့နေပါသဖြင့် လူငယ်များရလွယ် သုံးလွယ် နေပြီး လူငယ်များ၏ အနာဂတ်ဘဝကို ထိခိုက်နိုင်သလို ပြည်နယ်၏ဂုဏ်သိက္ခာကို ညှိုးနွမ်းစေပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ မူးယစ်ဆေးဝါးများ ပပျောက်နိုင်ရေးအတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရမှ လေးနက်သော စီမံကိန်း ဖြင့်ဆောင်ရွက်ပါရန် တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆိုကို လေးလေးနက်နက် ထောက်ခံပါတယ်။ ကျေးဇူးတင် ပါတယ်။

အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ဝင်မှ ဆွေးနွေးရှင်းလင်းခြင်းနှင့် လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူခြင်း။

ဥက္ကဋ္ဌ။
ဖြစ်ပါတယ်။

အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး ပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့မှ ပြန်လည်ရှင်းလင်း ဆွေးနွေးပေးဖို့

ဦးရဲနိုင်အောင်၊ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူး။ လေးစားအပ်ပါသော ပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် တစ်ကွ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး ကျန်းမာရွှင်လန်းကြပါစေလို့ ပဏာမဦးစွာ နှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူး ဦးရဲနိုင်အောင် ဖြစ်ပါတယ်။

လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ သီပေါမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) မှ ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းစိန်ဝင်းတင်သွင်းတဲ့ “ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း မူးယစ်ဆေးဝါးများ ပေါများပျံ့နှံ့နေပါသဖြင့် လူငယ်များလွယ်ကူစွာ ရလွယ်သုံးစွဲနေပြီး လူငယ်များ၏ အနာဂတ်ဘဝကို ထိခိုက်နိုင်သလို ပြည်နယ်၏ ဂုဏ်သိက္ခာကို ညှိုးနွမ်းစေပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ မူးယစ်ဆေးဝါးပပျောက်ရေး အတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရမှ လေးနက်သောစီမံကိန်းဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ပါရန် တိုက်တွန်းကြောင်း” ဆိုသည့် အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး ဆွေးနွေးတင်ပြသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်အပါအဝင် မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝှမ်းလုံး မူးယစ်ဆေးဝါး ကင်းစင်ပပျောက်ရေးအတွက် နိုင်ငံတော်အနေနဲ့ မဟာဗျူဟာ(၂) ရပ်၊ နည်းဗျူဟာ(၃)ရပ် ချမှတ်ပြီး အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါတယ်။ ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် အစိုးရဟာ ၁၉၉၃ ခုနှစ်၊ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကို ပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာ ဥပဒေအခန်း(၃) ပုဒ်မ(၄)နှင့် (၅)တို့အရ အပ်နှင်းထားသော လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို ကျင့်သုံးလျက် မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကို ပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေး ဗဟိုအဖွဲ့ကို ပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းပြီး တားဆီး နှိမ်နင်းရေးလုပ်ငန်းများ၊ အစားထိုး ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ၊ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ၊ အသိပညာ ပေးရေး လုပ်ငန်းများနဲ့ စီမံခန့်ခွဲရေး၊ နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။

မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများ အန္တရာယ်တားဆီးကာကွယ်ရေး ဗဟိုအဖွဲ့မှ ဒေသဆိုင်ရာ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေး အဖွဲ့အဆင့်ဆင့်ကိုလည်း အောက်ပါအတိုင်း ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်-

- (က) တိုင်းဒေသကြီး(သို့မဟုတ်) ပြည်နယ်မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများ အန္တရာယ်တားဆီး ကာကွယ်ရေးအဖွဲ့၊
- (ခ) နေပြည်တော် မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲ စေသော ဆေးဝါးများအန္တရာယ် တားဆီး ကာကွယ်ရေးအဖွဲ့၊
- (ဂ) ခရိုင်မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများ အန္တရာယ်တားဆီး ကာကွယ် ရေးအဖွဲ့၊
- (ဃ) မြို့နယ်၊ မြို့နယ်ခွဲ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကို ပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေးအဖွဲ့၊
- (င) ရပ်ကွက်(သို့မဟုတ်) ကျေးရွာအုပ်စု မူးယစ် ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါး များ အန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေးအဖွဲ့များ ဖြစ်ပါတယ်။

ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း မူးယစ်ဆေးဝါး ကင်းစင်ပပျောက်ရေးအတွက် တပ်မတော်၊ မူးယစ်(အထူး) အဖွဲ့များ၊ နယ်မြေခံရဲတပ်ဖွဲ့၊ အစိုးရဌာန ဆိုင်ရာများ၊ ဌာနေပြည်သူ့စစ်အဖွဲ့များ ပါဝင်တဲ့ ပူးပေါင်းအဖွဲ့များနှင့် ပိတ်ဆို့ရှာဖွေခြင်း၊ ရှောင်တစ်ခင်စစ်ဆေး ဖမ်းဆီးခြင်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ အဲ့ဒီလို အရှိန် အဟုန်ဖြင့် ဖမ်းဆီးစစ်ဆေးအရေးယူခဲ့ရာမှာ ၂၀၁၂ ခုနှစ်မှာ ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း)မှာ (၂၄၃)၊ တရားခံ(ကျား) (၂၈၈)ဦး၊ (မ) (၅၉)ဦး၊ စုစုပေါင်း (၃၄၇)ဦး ဖမ်းဆီးရမိပြီး၊ မူးယစ်ဆေးဝါးကျပ် သန်းပေါင်း (၂၉၇၇)သန်း၊ ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)မှာ (၂၀၁)၊ တရားခံ(ကျား) (၂၂၁)ဦး၊ (မ) (၃၆)ဦး၊ စုစုပေါင်း (၂၅၇)ဦး ဖမ်းဆီးရရှိပြီး မူးယစ်ဆေးဝါးတန်ဖိုး ကျပ်သန်းပေါင်း (၃၂၆၄၁)သန်း၊ ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)မှာ (၉၆၁)၊ တရားခံ (ကျား) (၉၈၁)ဦး၊ (မ) (၁၈၉)ဦး၊ စုစုပေါင်း (၁၁၇၇)ဦး ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီးမူးယစ်ဆေးဝါး

တန်ဖိုး ကျပ်သန်းပေါင်း (၆၃၇၉)သန်းဖြစ်တဲ့အတွက် ရှမ်းပြည်နယ်တစ်ခုလုံး စုစုပေါင်း အမှု(၁၄၀၅)၊ တရားခံ (ကျား) (၁၄၇၀)ဦး၊ မ(၂၈၄)ဦး စုစုပေါင်း(၁၇၅၄)ဦး၊ တန်ဖိုးငွေ စုစုပေါင်း ကျပ်သန်းပေါင်း (၄၁၉၉၈)သန်း ဖမ်းဆီးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။

၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ မတ်လအထိ ဖမ်းဆီးရမိမှုများမှာ ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း)မှာ (၇၂)၊ ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း)တွင် (၄၀)၊ ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း)၌ (၂၁၁)၊ ၂၀၁၃ ခုနှစ် ရှမ်းပြည်နယ် တစ်ခုလုံး စုစုပေါင်း (၃၂၃)၊ ဖမ်းဆီးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ၂၀၁၃ ခုနှစ်တွင် မူးယစ်ဆေးဝါးဖမ်းဆီးမှုနှင့် ပတ်သက်ပြီးတော့ စုစုပေါင်းအမှုအားဖြင့် (၃၂၃)၊ တရားခံ(ကျား) (၃၅၄)ဦး၊ (မ) (၆၄)ဦး၊ အမှုစွဲတင် အရေးယူနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ တားဆီးနှိမ်နင်းရေးလုပ်ငန်းအပြင် အစားထိုး ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းအဖြစ် မူးယစ်(ဗဟို)နှင့် ကုလသမဂ္ဂ မူးယစ် ဆေးဝါးနှင့် မှုခင်းဆိုင်ရာအဖွဲ့ရုံး **UNODC** တို့ ၂၀၁၀ ခုနှစ်မှ စတင်ကာ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)ရှိ လွိုင်လင်မြို့နယ်၊ ဟိုပုံးမြို့နယ်၊ ပင်လုံမြို့နယ်ခွဲတို့တွင် လူမှုဘဝ မြှင့်တင်ရေး (၂)နှစ်စီမံကိန်းများကို ဆောင်ရွက် လျက် ရှိပါတယ်။ ထို့အပြင် ရှမ်းပြည်နယ်တစ်ခုလုံး အစားထိုးဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ဒေသခံ အာဏာပိုင်များ၊ တိုင်းရင်းသားအဖွဲ့အစည်းများ၊ ပြည်သူ့လူထုများ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် ညှိနှိုင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။

အစားထိုးဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများအား တရုတ်နိုင်ငံ၊ ထိုင်းနိုင်ငံတို့နှင့်လည်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါတယ်။ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး အပင်ထုတ်လုပ်သည့် မူးယစ်ဆေးဝါးမှ စတင်၍ အန္တရာယ်ရင်ဆိုင် ခဲ့ရာမှ ယခုကာလအချိန်အခါမှာ ဓါတုပစ္စည်းများဖြင့် ထုတ်လုပ်သော မူးယစ်ဆေးဝါး အသစ်မျိုးစုံ ထုတ်လုပ် သုံးစွဲမှုပြဿနာ ကြီးမားလျက်ရှိပါတယ်။ ဓါတုပစ္စည်းမှ ထုတ်လုပ်တဲ့ဆေးဝါးများအနေဖြင့် ထိန်းချုပ်ကန့်သတ် ထားသော ဓါတုပစ္စည်းများဖြင့် ထုတ်လုပ်မှုအပါအဝင် ထိန်းချုပ်မှုမရှိသော ဓါတုပစ္စည်းများဖြင့်လည်း မူးယစ်ဆေးဝါးများ ထုတ်လုပ်လာတာကို ယခုအခါမှာတွေ့ရှိနေရပါတယ်။ မူးယစ်ဆေးဝါးရောင်းဝယ် ဖောက်ကားသူများ အနေဖြင့် ၎င်းတို့၏လုပ်ငန်း ဆက်လက်ရပ်တည်ရေးအတွက် နည်းလမ်းမျိုးစုံဖြင့် ဆောင်ရွက်လာတာလည်း တွေ့ရပါတယ်။ ဥပမာ- ယခင်က ဘိန်းချက်စက်ရုံ နေရာများကို **Face** တစ်နေရာ တည်းမှာထားပြီးတော့ ဆောင်ရွက်သော်လည်း ယခုအခါမှာ **Mobile** များထားရှိပြီးတော့ ထုတ်လုပ်လာတာ တွေကိုလေ့လာတွေ့ရှိရပါတယ်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ပြောင်းလဲလာတဲ့ မူးယစ်ဆေးဝါးပြဿနာများ အမျိုးမျိုးကို တားဆီးနှိမ်နင်းနိုင်ရန် မူးယစ်ဆေးဝါးပပျောက်ရေး (၁၅)နှစ် စီမံကိန်းအပြင် နောက်ထပ်(၅)နှစ် ထပ်မံတိုးမြှင့် ဆောင်ရွက်လျက်လည်း ရှိပါတယ်။ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်း၊ အသိပညာပေးရေးလုပ်ငန်း၊ စီမံခန့်ခွဲ ရေးလုပ်ငန်းနှင့် နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေး လုပ်ငန်းများကိုလည်း ထိထိရောက်ရောက်နှင့် ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ဆောင်ရွက်လျက် ရှိတဲ့အပြင် **UNODC** အပါအဝင် ပြည်တွင်းပြည်ပ **INGO**၊ **NGO** အဖွဲ့များနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်ဟာ တစ်ဘက်နိုင်ငံနှင့် နယ်မြေရှည်လျားစွာ ထိစပ်နေခြင်း၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရန်အတွက် လှုပ်ရှားသွားလာမှု ကန့်သတ်နယ်မြေများ ရှိနေခြင်း၊ နယ်မြေအေးချမ်းမှု၊ တည်ငြိမ်မှု၊ လိုအပ်နေသေးခြင်းတို့ကြောင့် မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေး လုပ်ငန်းများကို အပြည့်အဝ အရှိန်အဟုန်မြှင့်ဆောင်ရွက်နိုင်မှု မရှိသေးဘဲ၊ နယ်မြေအေးချမ်းမှုရှိလာပြီး သွားလာမှု ကန့်သတ်ချက်များ မရှိတော့သည့်အချိန်မှာ မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးနှိမ်နင်းရေး လုပ်ငန်းများအား ယခုထက်ပိုမိုဆောင်ရွက် နိုင်လိမ့်မယ်လို့ ယုံကြည်မျှော်မှန်းထားပါတယ်။ မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးနှိမ်နင်းရေးအတွက် အမျိုးသားရေး တာဝန်ဖြစ်တဲ့ အားလျော်စွာ နိုင်ငံတော်အစိုးရ၊ ရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် ဌာနဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းအသီးသီးတို့ဖြင့်သာ ဆောင်ရွက်၍ မရနိုင်ဘဲ နိုင်ငံအတွင်းမှီတင်းနေထိုင်ကြတဲ့ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးက တက်ကြွစွာ ပူးပေါင်း ပါဝင်ဆောင်ရွက်သွားရန်လည်း လိုအပ်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျာ။ နိုင်ငံတော်အစိုးရ အနေဖြင့် နိုင်ငံရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှု၊ စီးပွားရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သလို အုပ်ချုပ်ရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာမှာ ပြည်သူ့အခြေပြု အုပ်ချုပ်ရေးစနစ်သို့ ယခုအခါပြောင်းလဲနေပြီ ဖြစ်ပါတယ်။ မြို့နယ်/ကျေးလက် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အထောက်အကူပြုကော်မတီများ ဖွဲ့စည်းပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ အဆိုပါ အထောက်အကူပြု ကော်မတီ တွေနှင့်ပူးပေါင်းပြီး မြို့ရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်သွားမှာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို အနှောက်ယှက်ဖြစ်စေတဲ့ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော အန္တရာယ်တားဆီးကာကွယ် နှိမ်နင်းရေးမှာ အလွှာပေါင်းစုံ **State Folder**များအားလုံး ပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ပါတယ်။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းစိန်ဝင်း၏ အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး ဆက်လက်တင်ပြရလျှင် တင်သွင်းသောအဆိုမှာ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေပုဒ်မ (၉၆)အရ ပြည်ထောင်စု ဥပဒေပြုစာရင်း ဇယား (၁)ပါ အပိုဒ်(၁)ကာကွယ်ရေးနှင့်လုံခြုံရေးကဏ္ဍ၊ အပိုဒ်ခွဲ (စ) နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ် အေးချမ်းသာယာရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် ဇယား(၁)အပိုဒ် (၁၀) စီမံခန့်ခွဲရေးကဏ္ဍ အပိုဒ်ခွဲ (က) မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေတတ်သော ဆေးဝါးများ စာရင်းတွင်ပါဝင်ပြီး ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပုဒ်မ (၁၈၈)အရ ပြည်နယ်လွှတ်တော်က ဥပဒေပြုနိုင်သောဥပဒေပြုစာရင်းဇယား (၂)တွင်လည်း ပါဝင်ခြင်းမရှိ ကြောင်း တွေ့ရှိရပါတယ်။

ယခုအခါ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံမှာ မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေး လုပ်ငန်းများကို အမျိုးသားရေး တာဝန်အဖြစ်သတ်မှတ်၍ ဘက်ပေါင်းစုံမှအရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ရေး၊ နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသား လူမျိုးများ၏ ဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာတာနှင့်အမျှ ဘိန်းစိုက်ပျိုးမှု အလေ့အထ တစတစ ချုပ်ငြိမ်းရေးဆိုသည့် မူးယစ်ဆေးဝါးထိန်းချုပ်ရေး မဟာဗျူဟာ (၂) ရပ်အားလည်းကောင်း၊ ထုတ်လုပ်မှု ပပျောက်ရေး၊ တားဆီးနှိမ်နင်းရေးနှင့် သုံးစွဲမှုပပျောက်ရေးနည်းဗျူဟာ (၃)ရပ်အားလည်းကောင်း ချမှတ် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ တချိန်တည်းတပြိုင်တည်းမှာ ဘိန်းစိုက်ပျိုးမှုနှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးအခြေခံစာရင်းဇယားများအား ပြုစုထုတ်ယူရေးလုပ်ငန်းမှာ တိုင်းရင်းသားပြည်သူ တရပ်လုံး တာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ မူးယစ်ဆေးဝါးဟာ တကမ္ဘာလုံးကိုခြိမ်းခြောက်နေတဲ့ အန္တရာယ်တခု ဖြစ်ပါတယ်။ ခေတ်အဆက်ဆက်မူးယစ်ဆေးဝါး တိုက်ဖျက်ရေးမှာ တပ်မတော်သားများ အသက်ပေါင်း များစွာစွန့်လွှတ်ပြီး စွမ်းစွမ်းတမံ ဆောင်ရွက်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံတော်အနေနှင့် မူးယစ်ဆေးဝါး အန္တရာယ် လုံးဝပပျောက်သည်အထိ ဆန္ဒပြင်းပြစွာအဆုံးကုန် ကြိုးစားလျက်ရှိပါတယ်။ မူးယစ်ဆေးဝါးတွေ့ရှိတဲ့ ဒေသများမှာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းတွေလည်း အရှိန်အဟုန်ဖြင့် လုပ်ဆောင်ခွင့်ပေးနေပါတယ်။ မူးယစ်ဆေးဝါးတိုက်ဖျက်ရေး လုပ်ငန်းဟာ မြန်မာနိုင်ငံနှင့်သာမက ကမ္ဘာသူ/သား အားလုံးနှင့် သက်ဆိုင်တဲ့ ကိစ္စရပ်ဖြစ်ပြီး ကြီးမားကျယ်ပြန့်၊ ခက်ခဲနက်နဲတာကိုလည်း တွေ့ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် မူးယစ်ဆေးဝါး တိုက်ဖျက်ရေးလုပ်ငန်းမှာ စေတနာသန့်သန့်ပါဝင်တဲ့ မည့်သည့်လူပုဂ္ဂိုလ်၊ မည့်သည့်နိုင်ငံမဆို ဝမ်းမြောက်ဝမ်းသာ ကြိုဆိုလျက်ရှိပါတယ်။ အကြောင်းအမျိုးမျိုးဖြင့် အကူအညီများရရှိစေကာမူ ကမ္ဘာ လူသားများတွင် ခြိမ်းခြောက်အန္တရာယ်ပြုနေတဲ့ မူးယစ်ဆေးဝါး တိုက်ဖျက်ရေးလုပ်ငန်းအား အစွမ်းရှိသမျှ အောင်မြင်အောင် ဆောင်ရွက်သွားရန်လည်း ဆုံးဖြတ်ချက် ချမှတ်ပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ဘိန်းစိုက်ပျိုးမှု နောက်ခံ သမိုင်း၊ ခေတ်အဆက်ဆက် မြန်မာနိုင်ငံ၏ မူးယစ်ဆေးဝါးတိုက်ဖျက်မှု ဖြစ်စဉ်ဖြစ်ရပ်များ မူးယစ်ဆေးဝါး တိုက်ဖျက်ရေးမှာ အခြားနိုင်ငံကြီးအချို့၏ နိုင်ငံရေးအရ မသိကျေးကျွန်ပြုမှုနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး မောင်ဇုဝ် ရေးသားတဲ့သာသည့် မြေသို့နှင့် အခြားဆောင်းပါးများမှာလည်း လေ့လာဖတ်ရှုနိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ သီပေါမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းစိန်ဝင်း တင်သွင်းသောအဆိုတွင် “ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း မူးယစ်ဆေးဝါးများ ပေါများပြန့်နှံ့နေပါသဖြင့် လူငယ်များ လွယ်ကူစွာရလွယ်သုံးစွဲနေပြီး လူငယ်များ၏ အနာဂတ်ဘဝကို ထိခိုက်နိုင်သလို ပြည်နယ်၏ ဂုဏ်သိက္ခာကို

ညှိုးနွမ်းစေပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ မူးယစ်ဆေးဝါးများ ပပျောက်နိုင်ရေးအတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရမှ လေးနက်သောစီမံကိန်းဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ပါရန် တိုက်တွန်းကြောင်း” ဖော်ပြချက်အစား “ မူးယစ်ဆေးဝါးများ ပပျောက်နိုင်ရေး အတွက်အမျိုးသားရေးတာဝန်အဖြစ် ဆောင်ရွက်သင့်ကြောင်း” ဟု စကားရပ်ပြင်ဆင် ဖော်ပြသင့်ပါကြောင်း တင်ပြအပ်ပါတယ်ခင်ဗျာ။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ ဆွေးနွေးချက်ပေါ် မူတည်ပြီးတော့မှ ဦးစိုင်းစိန်ဝင်းမှ ဆွေးနွေးပေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းစိန်ဝင်း၊ သီပေါမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)။ လေးစားအပ်ပါသောရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး မင်္ဂလာပါ။ ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့မှ ပြန်လည်ရှင်းလင်းတင်ပြပေးလာသည့်အတွက် ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ ကျွန်တော်၏ အဆိုသည် နိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်နယ်၊ ပြည်နယ်လူထုနှင့် လူငယ်ဘဝ အနာဂတ်လှပစေဖို့အတွက်သာ ရည်ရွယ်ထား ပါသဖြင့် “ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း မူးယစ်ဆေးဝါးများ ပေါများပြန့်နှံ့နေပါသဖြင့် လူငယ်များ လွယ်ကူစွာ ရလွယ်သုံးစွဲနေပြီး လူငယ်များ၏ အနာဂတ်ဘဝကိုထိခိုက်နိုင်သလို ပြည်နယ်၏ ဂုဏ်သိက္ခာကိုလည်း ညှိုးနွမ်းစေပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ မူးယစ်ဆေးဝါးများ ပပျောက်နိုင်ရေးအတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရမှ လေးနက်သောစီမံကိန်းဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ပါရန်တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆိုအစား **အမျိုးသားရေးတာဝန် တစ်ရပ်အနေဖြင့် ဆောင်ရွက်သင့်ပါကြောင်း စကားရပ်ပြင်ဆင်မှုကို သဘောတူပါကြောင်း တင်ပြ အပ်ပါတယ်။ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။**

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ဦးစိုင်းစိန်ဝင်း သီပေါမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)ရဲ့ မူရင်းအဆိုအစား ပြင်ဆင်ပြီးတော့မှ “ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း မူးယစ်ဆေးဝါးများ ပေါများ ပြန့်နှံ့နေပါသဖြင့် လူငယ်များ လွယ်ကူစွာရလွယ်သုံးစွဲနေပြီး လူငယ်များ၏ အနာဂတ်ဘဝကို ထိခိုက်နိုင်သလို ပြည်နယ်၏ဂုဏ်သိက္ခာကို ညှိုးနွမ်းစေပါသည်။ သို့ဖြစ်၍ မူးယစ်ဆေးဝါး ပပျောက် နိုင်ရေးအတွက် အမျိုးသားရေး တာဝန်တစ်ရပ်အနေဖြင့် ဆောင်ရွက်ရန်” အဆိုဖြစ်ပါတယ်။ အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး အတည်ပြုဆုံးဖြတ်နိုင်ရန်အတွက် လွှတ်တော်ရဲ့ဆန္ဒရယူမှာဖြစ်ပါတယ်။

အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး လွှတ်တော်မှ သဘောတူပါသလား ခင်ဗျား။ **[(၃)ကြိမ်တိုင်တိုင် မေးမြန်း ပါသည် ။ လွှတ်တော်က သဘောတူ ပါသည်။]**

လွှတ်တော်မှ သဘောတူပါသဖြင့် ဦးစိုင်းစိန်ဝင်း တင်သွင်းသည့် ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း မူးယစ် ဆေးဝါးများ ပေါများပြန့်နှံ့နေပါသဖြင့် လူငယ်များအတွင်း လွယ်ကူစွာ ရလွယ်သုံးစွဲနေပြီး လူငယ်များ၏ အနာဂတ်ဘဝကို ထိခိုက်နိုင်သလို ပြည်နယ်၏ ဂုဏ်သိက္ခာကို ညှိုးနွမ်းစေပါသည်။ သို့ဖြစ်၍ မူးယစ် ဆေးဝါးများပပျောက်နိုင်ရေးအတွက် အမျိုးသားရေး တာဝန်တစ်ရပ်အနေဖြင့် ဆောင်ရွက်ရန်အဆိုအား အတည်ပြုကြောင်း ကြေငြာပါတယ်။